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В настоящее время в группе морально-психологического обеспечения системы правоохранитель-
ных органов преимущество отдается работе с личным составом. При этом забывается, что семьи 
сотрудников органов внутренних дел в силу специфики и тяжести их работы тоже нуждаются в 
квалифицированной психосоциальной помощи. Личные проблемы сотрудников, семейно-бытовые 
конфликты в их среде – малоизученная тема. Более того, она закрыта для обсуждения и всесто-
ронней огласки Министерством внутренних дел. Тем не менее с учетом сложности рабочих, се-
мейных и бытовых условий сотрудников приходится признать необходимой работу специалиста с 
этой категорией семей. Сотрудники органов внутренних дел, особенно если имеется в виду семей-
но-бытовой аспект их жизни, – это обычные люди и, естественно, каких-то специальных методов 
работы по семейным проблемам именно сотрудников быть не может. Другое дело, что есть спе-
цифика профессии, которая может находить проявление в семейных ситуациях. В статье обосно-
вывается актуальность проблемы семейно-бытовых конфликтов в семьях сотрудников правоохра-
нительных органов, отмечается важность социальной работы по профилактике данного явления, 
что подтверждается результатами проведенного исследования в одном из районных отделов вне-
ведомственной охраны г. Барнаула (Алтайский край). По новому законодательству семья сотруд-
ника ОВД входит в перечень категорий, которым оказывается широкий перечень социальных услуг 
на новых условиях. Для данной категории социальные услуги предоставляются исходя из индиви-
дуальных семейных обстоятельств, которые ухудшают или могут ухудшить условия жизнедеятель-
ности семьи. 
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Abstract. Currently, the group of moral and psychological support of the law enforcement system is given 
priority to work with personnel. At the same time, it is forgotten that families of employees of internal 
affairs agencies, due to the specificity and severity of the employee's work, also need qualified 
psychosocial assistance. Personal problems of employees, family and domestic conflicts in their 
environment - this topic is poorly understood and, moreover, is closed for discussion and comprehensive 
publicity by the Ministry of Internal Affairs. Nevertheless, taking into account the complexity of the 
workers, family and living conditions of the staff, it is necessary to recognize the work of a specialist with 
this category of families. Employees of law enforcement agencies, especially if we mean the family-
household aspect of their lives – these are ordinary people and, of course, it is precisely employees who 
can not have any special methods of working on family problems. Another thing is that there is a 
specificity of the profession that can be manifested in family situations. The article highlights the urgency 
of the problem of family and domestic conflicts in the families of law enforcement officers, the 
importance of social work in the direction of prevention of this phenomenon is noted, which is confirmed 
by the results of the conducted research in one of the district departments of the Private Security Service 
of Barnaul (Altai region). Under the new legislation, the family is included in the list of categories for the 
provision of a wide range of social services, based on the new legislation in the field of social services, the 
family of an ATS employee is included in the list of categories of citizens who can be provided with social 



services on the new conditions. For this category, a wide range of social services is provided, based on 
individual family circumstances that worsen or may worsen the conditions of the family's life. 
 
Keywords: family; law enforcement officers; family and domestic conflicts; prevention; psychosocial 
work; sociology.  
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